



Elena Balsiukaitė-Brazdžiūnienė

Litauen/Lithuania

Geboren 1958, Absolventin der Kunstakademie in Vilnius (1989). Als eine der einflussreichsten Malerinnen des Expressionismus ihrer Generation in Litauen ist die Künstlerin dem Medium Malerei während ihrer intensiven künstlerischen Karriere treu geblieben. Mit der Zeit ließ sie ihre Werke auch in den Dialog mit den Herausforderungen der modernen Gesellschaft treten. Ihre Arbeiten wurden in 30 Einzelausstellungen und über 80 Gruppenausstellungen in Litauen, der Tschechischen Republik, Dänemark, England, Frankreich, Georgien, Island, Finnland, Deutschland, Norwegen, Polen und Portugal gezeigt. Die Malerin erhielt Einzelstipendien des litauischen Kultusministerium in den Jahren 2001, 2007 und 2013 und der Kommune von Kaunas in 2013. Sie ist Gewinnerin der Auszeichnung "Beste Arbeit" in Kaunas in den Jahren 1999 und 2013. Ihre Gemälde wurden von staatlichen und privaten Sammlungen in Litauen, Dänemark, Finnland, Deutschland und Norwegen erworben. <http://balsiukaite.wordpress.com>

Born in 1958 and graduated from Vilnius Academy of Arts in 1989. Starting as one of the most influential Expressionist painters of her generation in Lithuania, the artist has remained faithful to the medium of painting during the intensive artistic career. Over the course of time, she allowed the lyrical subject matter of her works enter into the dialogue with the challenges faced by the contemporary society. Her works have been shown in 30 personal exhibitions and over 80 group shows in Lithuania, the Czech Republic, Denmark, England, France, Georgia, Iceland, Finland, Germany, Norway, Poland and Portugal. The painter is the recipient of the individual stipends of the Lithuanian Ministry of Education and the Arts in 2001, 2007 and 2013, as well as the Municipality of Kaunas in 2013. She is the winner of the "Best Work Award" in Kaunas in 1999 and 2013. The paintings have been acquired for the state and private collections in Lithuania, Denmark, Finland, Germany and Norway. <http://balsiukaite.wordpress.com>



ÜBER SIE. Nur sag es ihnen nicht, 2013, Acryl auf Leinwand, 150x200 cm
ABOUT THEM. Just Don't Tell Anyone, 2013, acrylic on canvas, 150x200 cm